
 

 

REFERAT 
Tema for møte:  Basisdatautvalgsmøte 
Dato:   22.05.2025 
Til stede:  

Region Østfold Lars Thorgersen, Moss kommune 

Region Indre Oslofjord Astrid Bjørnerød, Indre Østfold kommune 

Region Romerike Jane Aastad Alvestad, Lillestrøm kommune 

Region Hallingdal  

Region Ringerike/Drammen Torunn Fredriksen, Drammen kommune 

Region Numedal Simen Haakestad Bjerkholt 

Oslo kommune Torbjørn Withbro 

Oslo kommune Tu Anh Ngo (leder NVDB brukerforum) 

Bærum kommune Åsmund Hegnar 

Energi Inge Roar Kristiansen, Elvia 

Statens vegvesen Siri Jaren 

Østfold Fylkeskommune Ann Helen Karlsen 

Akershus Fylkeskommune Lasse Tollefsen 

Buskerud Fylkeskommune Gerd Inger Brunborg 

Statsforvalteren i Østfold, 

Buskerud, Oslo og Akershus 

Jon Anders Anmarkrud 

Bane NOR Jon Haugland 

Kartverket Oslo Andreas Dyken 
Astrid Rygg 
Karolina Banul 

   
Referent:   Karolina Banul, Jon Anders Anmarkrud 

Kopi til:   Alle inviterte og nettside. 

Velkommen med presentasjonsrunde 
Andreas ønsket velkommen til møte og gikk igjennom programmet. 

Referat fra forrige møte  
Gjennomgang av referat fra forrige møte.  

Se her for tidligere referat. 

  

https://kartverket.no/om-kartverket/fylkeskartkontorene/kartverket-oslo/norge-digitalt/basisdatautvalg-oslo-ostfold-akershus-buskerud


 

 

Informasjon og saker til og fra underutvalg/ forum 

 

Droneforum 

Det ble gjennomført møte i droneforumet i april 2025. Geovekst-forum har 
opprettet en arbeidsgruppe for drone som skal arbeide med datafangst, 

standardisering, forvalting og kurs/veiledning.  

Utfordringer: 

• Hvordan skal droneforum fungere framover? Det finnes interesse, men lite 

engasjement til å bidra.  
• Skal droneforum fungere mer som prosjekt basert gruppa 

(oppdrag/utfordring som de skal løses)? Hvordan kan dataene deles? 
Standardisert data fra droner.  

• Hvordan skal vi få til bilder i nasjonale løsninger? 

• Kanskje regionalt nivå er for lavt? 
• Bruksområder varierer i ulike kommuner: landbruk, hytteutbygging, store 

utbygging prosjekter, beredskap og bilder av kvikkleira.  

  



 

 

Havnedataforum 

Sist møte i oktober 2024. Ok deltakelse, men begrenset engasjement på runde 
rundt bordet. Utfordringer med å få aktivisert alle havnene og internt i Kartverket 

for å holde liv i forumet.  

• Hva slags behov har havner? 

• Hvordan kan vi få mer engasjement og hvis det er rollen forkartverket? 
Andreas sendte undersøkelse om ønskede tema og fremtidig struktur.  

Usikkert om havnedata skal være organisert på regionalt nivå eller nasjonalt nivå. 

 

NVDB-Brukerforum 

Første møte i år er 3.juni. 

Uvisst hvem som skal representere Statens vegvesen i forumet.  

Form av forumet kanskje ikke treffer så mange. Kommuner sliter litt med 

kompetanse innen forvaltning av NVDB. Vegingeniører jobber med veidata men har 

ikke kompetanse til å lege inn data i NVDB.  

Forumet skal være erfaringsbasert – og det er ikke nå. Søker etter nye former for 

samarbeid. 

Ønsker å lære fra hvordan det et er i andre fylker, blant annet Innlandet. I 

Innlandet samarbeider man om å utarbeide felles dokument om krav til 

datalevering fra entreprenører. Kobler da på jurister og fagfolk til å følge opp 

kontraktene og anskaffelser.  

Vi må jobbe med deling av kunnskap så alle forstår hva kvalitet på data er, og ikke 

bare levere dårlig data på SOSI format.  

Statens vegvesen bør ha mye større rolle som eier av NVDB.  

 

E-verk faggruppe  

Erfaring fra tidligere år at det er vanskelig å få med flere av E-verkene på møter. 

Trenger engasjement til å dra denne gruppa. Flere viktige tema som går på NRL 
registrering og leveranse av ledningsdata.  

Hva er intensjonen bak gruppa? Hva er El-selskapers behov for denne gruppa?  

Innspill på at vi bør sende forespørsel om behov for gruppa. Hvis det er ingen 
respons og interesse, da er det tiden moden å avslutte gruppa. 

Kartverket og Elvia følger opp med lignende faggruppe i Innlandet for å høste deres 
erfaringer. 

  



 

 

Matrikkelgruppe 

Det er engasjement i gruppa og er selv drevene. 

Vi ser utfordringer med deltagelse – folk trekker seg på grunn av manglende tid.  

Moss kommune ønsker å bli med i gruppa. 

Behov for mer tydelig mandat.  

Tydeliggjøre mandatet – roller og oppgaver.  

 

Hvilke utvalg skal vi ha med videre? Regionalt eller nasjonalt nivå? 

Vi må ikke være redd for å legge ned underutvalgene hvis det er ikke nok aktivitet.  

Vi kan: 

1. Etterspørre interessen – lage spørreundersøkelse til deltakere og parter.  

2. Se på responsen og eventuelt foreslå å legge ned grupper som er ikke 

aktive. 

Gjelder for Droneforum, Havnedataforum, E-verk gruppa og NVDB brukerforum. 

Forslag til å ta prat med representanter fra grupper i Innlandet. Og hvordan man 

kan gå fram til å drive underutvalgene eller legge dem ned. 

 

25/5 GIS samarbeid i fylkene 
Info og status fra de samarbeidene: 

Gis sør: Godt etablert samarbeid. Mye diskusjoner rundt problemer i Matrikkelen. 

Indre Østfold: en-veis informasjon som de er vertskommune for, møtes 2 ganger 

i året.  

Drammen-Ringerike: Drammen har tatt initiativ til GIS-samarbeid. 4.juni er 

første møte. Øvre Eiker, Ringerike, Lier, Hole i tillegg til Drammen vil være med.  

Numedal: Blitt nytt samarbeid med Kongsberg regionen. 8 kommuner sammen. 

Delt erfaringer og hjulpet hverandre i forbindelse med overgang til ny programvare. 

Romerike: Vanskelig å samarbeide uten felles kart løsning. Ullensaker er ute av 

samarbeidet på Øvre Romerike. I Nedre Romerike er Lørenskog er interessert å 

samarbeide, mens andre kommuner som eks Nittedal sliter med ressurser og 

omorganisering og dermed lite aktive. 

Oslo kommune: Har nå et spredt GIS miljø med flere internløsninger i hver etat. 

Forsøk å samkjøre måter de jobber på i nytt samarbeid kalt Oslo GIS  

Fylkeskommunene: Samarbeider fungerer fortsatt etter oppsplittingen, men er få 

personer på fagfeltet hos hver av dem. Blant annet mangler Buskerud dedikerte 

personer på GIS utenfor samferdsel.  



 

 

Statsforvalteren: Har fått på plass et samarbeid med Trøndelag, Vestfold og 

Telemark samt Innlandet om felles GIS løsninger. 

25/1 Registrering og innlegging av Stikkrenner 
Nå lagres dataene for stikkrenner lokalt, det ønskes å bruke dataene sentralt.  

Høring på SOSI produktspesifikasjon for stikkrennerKulvert. Standardisering av 

objekttype – NVDB og BygnAnlegg. Etablere koblingsnøkkel. 15.juni frist for 
uttalelse.  

Se informasjon på Geonorge: 

https://www.geonorge.no/Geodataarbeid/standardisering/slik-jobber-vi-med-
standardisering/prosjekter-og-horinger/stikkrenner/ 

 

NVE har midler til kartlegging av stikkrenner. Geonorge jobber med spesifikasjon 
(beskrivelse av produktspesifikasjon). Men det fortsatt mangler spesifisering hva 

slags egenskaper som skal registreres.  

SOSI arbeidsgruppe – FKB-vann må presentere resultater av arbeidet der.  

 

Til neste BU møte foreslås en gjennomgang av saker fra arbeidsgruppe Vann under 
Gevekstforum. Forslag om egen fagdag på stikkrenner. Er det fortsatt behov for 

det? Følger opp diskusjonene som går i PTU på det samme tema. Aktuell sak på 
fellessamling i september. 

 

25/2 Vegbom – hvor skal dataene lagres? 
Finnes både som punktobjekt (Vegsperring) i NVDB og som kurve (Vegbom) i FKB-
Veg og NVDB. Behov for kvalitetsheving av objekttypene både knyttet til 
registrering ved planoverganger, koding av eksisterende objekter og manglende 

registrering av Vegbom. 

Kan følge opp med Geovekst forum om å foreslå at objektet registreres en gang, i 

et system som et objekt. 

 

25/3 FDV runder 
Hvordan gjennomfører man det kontinuering vedlikeholdet? Mangel på erfaring og 

ressurser i Kartverket nå til å lage et fast opplegg for dette, men viktig å høre hva 
partene tenker om hvordan det skal være.  

Innspill om å koble oppgavene bedre opp mot FDV-økonomien. 

Kartverket kan tilby å møte en eller flere kommuner for å gå igjennom ulike FDV 
oppgaver. Bærum kommune er positive til et slikt møte og kan godt ha det felles 

med flere kommuner. 

  

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.geonorge.no%2FGeodataarbeid%2Fstandardisering%2Fslik-jobber-vi-med-standardisering%2Fprosjekter-og-horinger%2Fstikkrenner%2F&data=05%7C02%7CKarolina.Banul%40kartverket.no%7Ca729cbe047124aeaee2008dd9961b204%7C7f74c8a243ce46b2b0e8b6306cba73a3%7C0%7C0%7C638835367063246235%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=M3yx%2B%2F%2B4XnhO0dDD42rqLHATo69dwxmKYCGhhNtV9vk%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.geonorge.no%2FGeodataarbeid%2Fstandardisering%2Fslik-jobber-vi-med-standardisering%2Fprosjekter-og-horinger%2Fstikkrenner%2F&data=05%7C02%7CKarolina.Banul%40kartverket.no%7Ca729cbe047124aeaee2008dd9961b204%7C7f74c8a243ce46b2b0e8b6306cba73a3%7C0%7C0%7C638835367063246235%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=M3yx%2B%2F%2B4XnhO0dDD42rqLHATo69dwxmKYCGhhNtV9vk%3D&reserved=0


 

 

25/4 Målsettinger og geodataplan 
FKB: 

- TraktorvegSti til NVDB. Bærum kommune tok initiativ til rette ting selv i 
forkant av overføring.  

- Koble på BaneNor på sti som krysser jernbane 
- NRL – fortsatt utfordringer med eierskap til anlegg. 
- Det er ønske om varsling av flere parter om oppdatering av FKB-Vann. 

Rapporter deles fremover via Nextcloud.  

Ortofoto og Høydedata: 

- Utfordring fortsatt med lagring av data i fellesløsninger som kommer fra 
drone. Begrenser mulighetene til å nå målsettingene. 

- Droner kan bli et godt alternativ til flyfotografering for å oppdatere 

høydedata og bilder, spesielt i mindre utbyggingsområder som hyttefelt. 

 

Matrikkel: 

- En del bevegelse på tallene som viser hvor mye avvik som er på de ulike 
delmålene. 

- Fortsatt mye å ta tak i med unntak av det på manglende adressekode hvor vi 
nå er i mål med å få rettet det opp. 

 

25/6 Kartverket informerer 

Status kartleggingsprosjekter 

- Ønsker mer informasjon om prioritering av leveranser i historisk ortofoto 

prosjektet. 
- Forslag om korte statusmøter om prosjektene (15min hver måned). 

- Legge ut mer informasjon på nextcloud? 
- Ønske om mer oversiktlig geovekst-økonomi.  

Nyheter fra matrikkel 

Arbeid med bygningstype standard. Prosessen er foreløpig bare internt, men 
høringen kommer ut etter sommerferien.  

 

25/7 Fellessamling 
Hvem skal være med i programkomite: Lukas (Moss), Jette (Statsforvalteren), 
Karolina (Kartverket), Jane Alvestad (Lillestrøm) er med. Kanskje en til fra PTU?  

Forslag på tema: Ønske om å foreslå konkrete løsninger, ikke bare lufting av tema 
og problemer. 

  



 

 

Neste møte 
Neste møte blir 3 og 4 september i forbindelse med fellessamlingen med FGU og 

PTU.  

Forslag om å innkalle til ekstra BU møte midt i september for å gjennomgå 

geodataplan og eventuelt andre saker som ikke har blitt landet på fellessamlingen.  

 

Agenda på møtet 

Tidsplan Saksnr Tema Sakstype Ansvar 

09.00 
 

Velkommen med 
presentasjonsrunde 

Informasjon Andreas 

09.10 
 

Referat fra forrige møte Orientering Andreas 

09.15 
 

Informasjon og saker til og fra 
undergrupper/forum 

  

  
Status fra 
Droneforum 

Havnedataforum 
NVDB brukerforum 

E-verksgruppe 
Matrikkelgruppe 
Hvilke grupper som skal vi 

fortsette med å ha? 
Nasjonalt eller regionalt eller 

form for prosjektbasert. 

Orientering/Diskusjon Flere 

10.15 
 

Pause 
  

10.30 25/5 GIS-samarbeid i fylkene 
Oppdatering fra de ulike 
samarbeidene 

Orientering/Diskusjon Flere 

  
Gamle saker 

  

11.00 25/1 Registrering og innlegging av 

Stikkrenner 
Status og plan fremover 

Diskusjon Flere 

11.15 25/2 Vegbom – hvor skal dataene 
lagres? 

Status og plan fremover 

Diskusjon Åsmund 

11.30 25/3 Gjennomføring av FDV runder, 

når og hvordan? 
Erfaring fra regionmøtene 
Planer fremover 

Diskusjon Andreas 

og 
Karolina 

11.45 
 

Lunsj 
  

12.30 25/4 Målsettinger i revidert 

geodataplan 
Info om ny mal på geodataplan 

Diskusjon Andreas 

13.00 25/6 Kartverket informerer 
  



 

 

  
Nytt fra 
Geovekst 

kartleggingsprosjektene 
Matrikkelen 

Orientering Andreas, 
Karolina 

og Astrid 

13.30 
 

Pause 
  

13.45  25/7 Fellessamling med FGU og PTU 
Saker som vi bør diskutere i 

felleskap 
Bidrag i programkomite. 

Diskusjon Andreas 

14.40 
 

Tidspunkt og sted for neste 
møte 

Diskusjon Andreas 

14.45  
 

Slutt 
  

 


